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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az interpelláció címe: "Hogyan segíti a magyar vállalkozásokat az áramszerződésekre 
bevezetett árplafon?" 

    



Tisztelt Miniszter Úr! 

Az elhúzódó háború miatt az energiaárak az egekbe szöktek. Ez legyengítik a gazdaságot, komoly 
terhet jelent a vállalkozásoknak. A Kormány minden erejével azon dolgozik, hogy újra lendületet 
vigyen a gazdaságba, ugyanis csak így tudjuk megőrizni a munkahelyeket és a gazdasági 
növekedést, ami részben a költségvetési forrásokat is garantálja a jövő évre. 

A vállalkozások számára az egyik legnagyobb problémát kétség kívül az energiaár jelenti, azon 
belül is az áramár. A gázár 300 euró/megawattóra feletti, míg a villamos energia 650 
euró/megawattóra feletti áron tetőzött. Sajnos az energiaár-robbanás hazánkban egybeesett a gáz 
és villamosenergia szerződéskötési időszakával, így a gazdasági szereplők jelentős része rendkívül 
magas áron kötött szerződést, amelynek következtében ma a hazai vállalatok a tőzsdei árhoz képest 
és az uniós átlaghoz képest is többszörös áron jutnak hozzá az energiához. Ez rendkívül hátrányos 
helyzetbe hozza a hazai gazdasági szereplőket, gátolja a növekedést és a beruházásokat, 
veszélyezteti a munkahelyeket, ráadásul akadályozza az infláció letörését is. 

A gazdaság védelme és az ipar fejlesztése érdekében a Kormány arról döntött, hogy 5 ezer 
vállalkozást szabadít ki az extrém magas áron kötött fix áras áramszerződéséből. Ez azt jelenti, 
hogy az árplafon július l-jétől nettó 200 euró/megawattórában kerül megállapításra, és az a 
feldolgozóiparra, a szálláshely-szolgáltatásra, valamint a raktározásra, szállításra vonatkozik. 
Egytől-egyig olyan szektorokról van szó, amelyek a gazdaság teljesítményére és az inflációra a 
legnagyobb hatással vannak, mivel ezek termelő vagy termeléshez kapcsolódó tevékenységek. 

Tisztelt Miniszter Úr! 

A kormány az elmúlt időszakban az árplafon mellett több új intézkedést is hozott azért, hogy 
továbbra is védje a családokat, a nyugdíjasokat és a vállalkozásokat a háborús és szankciós 
áremelkedésektől. A boltokban már kötelező élelmiszerár-akció, júliustól működik az online 
árfigyelő rendszer és további 200 ezer forintos munkáltatói támogatás érkezhet a SZÉP-kártyákra, 
amely élelmiszervásárlásra is felhasználható lesz. 

Ez az újabb gazdaságvédelmi akcióterv kétség kívül jelentős segítséget nyújt a vállalkozásoknak 
lS. 

Fentiekre tekintettel kérdezem T. Miniszter urat: 

Hogyan segíti a magyar vállalkozásokat az áramszerződésekre bevezetett árplafon? 

Budapest, 2023. június 28. 

Tisztelettel: d~:T 
Szatmáry Kristóf 
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